
PERNECKÝ

Milé Pernečanky, milí Pernečania,
vážení spoluobčania,

prelomy rokov sú charakteristické
tým, že bilancujeme uplynulé me-
siace a aj na základe nich sa snažíme
efektívne plánovať aktivity na nad-
chádzajúce obdobie. Tak ako v pos-
ledných rokoch, aj rok 2024 nám
potvrdil, že aj napriek najoptimis-
tickejším víziám a ambicióznym
plánom nás realita dokáže prekva-
piť, a to nielen v pozitívnom zmysle.

Začnem tým pozitívnym. V lete sme
si pripomenuli 630. výročie prvej
písomnej zmienky o obci Pernek.
Môžeme smelo vyhlásiť, že to bola
najväčšia kultúrno-spoločenská uda-
losť v našej obci za ostatné roky.
Trojdňové oslavy si vyžadovali
dôsledné plánovanie a prípravu,
na ktorej sa podieľali nielen poslanci
obecného zastupiteľstva, ale aj
dobrovoľníci z radov občanov, čo ma
veľmi teší. Komunitný život a dobro-
voľná a nezištná spolupráca sú
atribútmi, ktorými by mala obec ako
tá naša disponovať. Som rád, že je
tomu tak, a že sa dokážeme
zomknúť, keď ide o prospešnú vec
pre celú obec. Oslavy prvej písomnej
zmienky boli skutočne dôstojným
pripomenutím si našej bohatej
histórie. Okrem priaznivcov hudby
a tanca si na svoje prišli aj priaznivci
športu, turistiky, histórie, motoriz-
mu, umenia a ľudových tradícií.
Pre mňa boli najsilnejšími
momentmi osláv udelenie a odo-
vzdanie Ceny obce Pernečanom,
ktorí sa podieľali na rozvoji našej
obce a udelenie Čestného občianstva
obce Pernek in memoriam kňazovi
Antonovi Srholcovi.

V septembri nás po dlhotrvajúcom
suchu potrápili povodne, spôsobené
intenzívnym a vytrvalým dažďom.
Príroda nám opäť ukázala svoju silu
a potoky, v ktorých týždeň predtým
takmer netiekla voda, ...
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Tento rok sme získali dotáciu vo výške 2 000,- € na projekt
"Vytvorenie parkovacích miest a revitalizácia zelene
pri kostole" v rámci individuálnych dotácií Bratislavského
samosprávneho kraja (BSK).

Celková výška investície bola 5 829,- €. Veríme, že týmto sa
výrazne zlepšili možnosti parkovania áut v tejto časti obce
a zároveň sa miesto stalo krajším a bezpečnejším.

Na zabezpečenie údržby
trávnatých plôch, prioritne
futbalového ihriska, sme
zaobstarali traktorovú kosačku
HONDA HF 2625 HME.
Obstarávacia cena bola
5 449,- €.

Aký bol minulý rok

Vytvorenie parkovacích miest a revitalizácia zelene pri kostole

Nová obecná 
traktorová kosačka

Premostenie na trase Náučného cykloturistického chodníka okolím Perneka

Z grantového programu Nadácie EPH "V mojom
okolí" získala obec Pernek finančný príspevok
vo výške 1 600,- € na projekt "Premostenie
potoka na trase Náučného cykloturis-
tického chodníka okolím Perneka". Celkové
náklady na výstavbu boli vo výške 2 302,77 €,
spolufinancovanie obcou bolo vo výške 702,77 €.
Premostenie sa nachádza na začiatku
Podbabskej doliny na ľavej strane. Vďaka tomuto
projektu satoto miestostane bezpečnejším.

Pre ľahšiu identifikáciu, ale taktiež
skrášlenie, sme na budovy obecného
úradu, kultúrneho domu, základnej školy
s materskou školou, domu smútku
a hasičskej zbrojnice dali nainštalovať 3D
nápisy. Celková suma za ich zhotovenie
a inštaláciu bola 3 030,06 €.
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... sa rozvodnili do nebývalých rozmerov. Aj keď materiálne škody sú vysoké a poškodené sú aj mosty, ktoré sú staršie ako
naši najstarší obyvatelia, povodeň si našťastie nevyžiadala žiadne škody na zdraví ani obete na životoch.

Rok 2024 však celkovo môžeme hodnotiť pre Pernek ako úspešný. Podarilo sa nám zrealizovať viacero plánovaných
projektov,odolalisme energetickejkríze, dôstojnesme oslávili výročieobce a do novéhoroka vstupujemes vyrovnanýmrozpočtom.

To, ako naša obec vyzerá a ako napreduje, je nielen zásluha obecného úradu a zastupiteľstva, ale aj zásluha viacerých z vás,
ktorí neváhajú dobrovoľne priložiť ruku k spoločnému dielu, ktoré má slúžiť nám všetkým.

Na záver mi dovoľte poďakovať za spoluprácu v roku 2024 zamestnancom obce, poslancom obecného zastupiteľstva,
členom komisií, všetkým organizáciám pôsobiacim v obci, nespočetnému množstvu jednotlivcov a dobrovoľníkov, ktorí
akýmkoľvek spôsobom pomohli pri organizácii podujatí, zveľaďovaní obce alebo zvládaní povodní.

Do nového roka 2025 prajem všetkým obyvateľom Perneka veľa zdravia, osobných i pracovných úspechov a naplnenie
všetkých predsavzatí. Nech je tento rok pre vás rokom pokoja, rodinnej pohody a malých i veľkých radostí. Prajeme vám
tiež veľa síl a energie na zvládanie výziev, ktoré nám život prináša, a zároveň dostatok času na chvíle oddychu v kruhu najbližších.

Nech je Pernek aj naďalej miestom, kde sa dobre žije, kde si navzájom pomáhame a kde spoločne budujeme svoj domov.

Želám Vám všetko dobré v roku 2025!

Martin Ledník

3D nápisy na obecných budovách
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Oprava chodníka od súpisného čísla 24
V minulom roku sa nám konečne podarilo
zrekonštruovať chodník na dolnom konci
od súpisného čísla 24 po 31. Tento chodník
bol v havarijnom stave a samotnej
rekonštrukcii predchádzalo vysporiadanie
pozemkov, čo sa až na jednu parcelu
podarilo. Taktiež sme pod chodníkom
položili kanalizačné prípojky tak, aby ho
nebolo potrebné v budúcnosti opäť
rozkopávať.

V prvej polovici roka 2024 sme dali do užívania garáže tak, aby ich bolo
možné plnohodnotne využívať a parkovať v nich hasičskú techniku.
Následne sme sa zamerali na dokončenie druhého nadzemného
podlažia. Tu boli dokončené rozvody vody, odpadu, kúrenia a elektriny.
Potom boli zrealizované omietky a poter, zateplená strecha
a namontovaný sadrokartón. Na budovu hasičskej zbrojnice sme v roku
2024 preinvestovali 32 034,80 €. Časť tejto sumy by mala byť
refundovaná vo forme dotácie na „Vybudovanie zázemia pre komu-
nitnú činnosť“ z Pôdohospodárskej platobnej agentúry vo výške
14 118,61 €.

Rekonštrukcia premostenia mlynského náhonu v Strži 
a odvodňovacieho žľabu na ceste na Zámčisko

Premostenie mlynského náhonu v lokalite Strža bolo
dlhodobo v havarijnom stave a hrozilo pri prejazde
nákladných aut jeho zrútenie.

Zrekonštruovali sme ho pomocou žľabov, osadených
do betónu. Výška investície činila 7 050,31 €. Nové
odvodňovacie žľaby sme osadili taktiež na ceste
na Zámčisko. V tomto prípade rekonštrukcia stála
2 000,38 €.

Zateplenie, sadrokartónový obkladpodkroviaanovýkotol vbudoveobecnéhoúradu

V rámci znižovania energetickej náročnosti obecných budov
sme tento rok zateplili minerálnou vlnou a obložili sadrokar-
tónom priestory podkrovia obecného úradu. Do časti týchto
priestorov plánujeme presťahovať CO sklad, ktorý sa momen-
tálne nachádza v budove školy. Zateplenie a montáž
sadrokartónu nás stáli 9 661,14 €. V budove obecného úradu
sme vymenili takmer tridsaťročný plynový kotol za nový
úsporný kondenzačný kotol, náklad bol 2 367,00 €. Od zatep-
lenia a od výmeny kotla očakávame výrazné zníženie spotreby
plynu, a teda aj šetrenie financií.

V jednej z obecných garáží v areáli
bývalého družstva bol vymenený starý
rozpadávajúci sa betónový povrch za nový.
Toto zaťažilo obecný rozpočet sumou
3 265,15 €.

Nový betónový povrch garáže 
v areáli bývalého družstva

Rekonštrukcia hasičskej zbrojnice

Ako finálny povrch je použitá zámková dlažba hr. 60 mm a do vjaz-
dov hr. 80 mm. Dlažba je v celej dĺžke podbetónovaná. Na celú
investíciu sme vyčlenili financie z rezervného fondu a stála nás
približne 31 000,00 €. Úsek chodníka aj s vyústením cesty medzi
domami so súpisnými číslami 24 a 25 bude dokončený budúci rok
po plánovanom položení inžinierskych sietí.



Dali sme spracovať realizačný projekt budúcej čistiarne
odpadových vôd pre 1 500 ekvivalentných obyvateľov.
Ten zahŕňa geodetické zameranie územia, inžiniersko-
geologický prieskum územia a vypracovanie samotnej
dokumentácie v stupni pre realizáciu stavby. Realizačný
projekt bude taktiež slúžiť ako podklad pri verejnom
obstarávaní na realizáciu ČOV Pernek. Celková suma
za vypracovanie projektovej dokumentácie je 39 000 €.

Realizačný projekt ČOV

Súčasťou je mobilná aplikácia v OBRAZE,
prepojenie na Centrálny register zmlúv.
Stará mobilná aplikácia skončila svoju platnosť
k 31. 12. 2024. Viac informácií o novej aplikácii
získate na stránke www.aplikaciavobraze.sk.

Novú aplikáciu si môžete stiahnuť aj pomocou
týchto QR kódov.

Nová internetová stránka obce
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Vzhľad starej brány na pôvodnej
pivnici kazil nielen celkový dojem
priestoru areálu Drevenice,
ale brána prestávala byť funkčná.
Na objekte, ktorý dnes používame
ako sklad materiálu, sme
z vlastných finančných prostried-
kov zabezpečili zhotovenie novej
brány. Brána stála 2 369,66 €.

Nová brána na sklade 
v Drevenici

Zmeny a doplnky č. 3 Územného plánu a Program 
hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce Pernek

Zo strategických dokumentov boli v roku 2024 spracované dva doku-
menty, a to Zmeny a doplnky č. 3 Územného plánu obce Pernek a Program
hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce Pernek (PHSR). Zmeny a dopln-
ky č. 3 Územného plánu obce Pernek boli spracované predovšetkým
z dôvodu potreby vytvorenia priestoru na rozšírenie cintorína smerom
do spodnej časti farskej záhrady (1700 m²).

Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja (PHRSR) je základný
strednodobý programový dokument podpory regionálneho rozvoja
pre jednotlivé obce. Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja
obce Pernek na roky 2025 – 2031 je strategický dokument a spolu
s územno-plánovacou dokumentáciou predstavujú dva základné
a najdôležitejšie strategické a plánovacie dokumenty. Ich schválením
obecným zastupiteľstvom sa stávajú záväznými nástrojmi riadenia rozvoja
našej obce. Obidva strategické dokumenty prejdú začiatkom tohto roka
schvaľovacím procesom v obecnom zastupiteľstve.

Koncom roka 2023 sme vyberali nového dodávateľa tejto
služby, rozhodujúca nebola len cena, ale posudzovali sme aj
technologickú platformu, moderné prvky, následnú podporu.
Naše rozhodnutie pre spoločnosť Galileo Corporation, s. r. o.,
podporil aj fakt, že práve stránka, ktorú táto firma realizovala
v roku 2022 vyhrala v súťaži Najlepšia stránka obcí.

Po niekoľkomesačnej príprave obsahu sme stránku v máji
pustili do života. Veríme, že vás zaujala svojou prehľadnosťou,
ľahkou orientáciu a novými kategóriami.

Aj v roku 2024 sme pokračovali v snahe o postupné vysporiadanie pozemkov.
Podarilo sa nám dotiahnuť do konca vysporiadanie pozemkov pod budovou obecného úradu (parcely KN-E, č. 57/1
o výmere 91 m² a č. 59 o výmere 17 m²). Taktiež je už podaný návrh na vklad na časť parcely KN-E č. 56 o výmere
114 m² pred budovou obecného úradu.

Pod chodníkmi a priľahlými zelenými pásmi sa nám podarilo vysporiadať parcely KN-C, č. 123/2 o výmere 19 m²
a č. 122/24 o výmere 48 m² (na dolnom konci), parcely KN-C, č. 517/65 o výmere 113 m² a č. 517/66 o výmere
34 m² (pri ceste na Kuchyňu) a parcelu KN-C, č. 401/22 o výmere 111 m² (pred reštauráciou Pernecký mlyn).

Vysporiadanie pozemkov

http://www.aplikaciavobraze.sk/


Rozvíjame obec aj vďaka získaným dotáciám
• Individuálne dotácie BSK – Vytvorenie parkovacích miest a revitalizácia zelene pri kostole (2 000 €);

• Nadácia EPH – Premostenie potoka na trase Náučného cykloturistického chodníka okolím Perneka(1 600 €);

• Dobrovoľná požiarna ochrana Slovenskej republiky – Zabezpečenie materiálno-technického vybavenia DHZO,
na osobné ochranné pracovné prostriedky pre členov DHZO, odbornú prípravu členov DHZO a zabezpečenie
servisu – opravy a nákup náhradných dielov na hasičskú techniku a hasičské motorové vozidlá (3 000 €);

• Ministerstvo financií Slovenskej republiky – Dotácia na úhradu výdavkov obcí a vyšších územných celkov
v súvislosti s negatívnymi dôsledkami inflácie (6 528 €);

• Pôdohospodárska platobná agentúra – Vybudovanie zázemia pre komunitnú činnosť na druhom nadzemnom
podlaží hasičskej zbrojnice (14 118,61 €);

• Ministerstvo financií Slovenskej republiky – Revitalizácia verejnej zelene v centre obce Pernek (20 000 € –
možné použiť do 31. 12. 2027);

• Environmentálny fond – Príspevok za mieru vytriedenia komunálneho odpadu (1 719,93 €);

• Environmentálny fond – Príspevok za vytriedenie kuchynského odpadu (383,13 €);

• Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny – Dotácia na podporu humanitárnej pomoci (15 000 €);

• Človek v ohrození, n. o. – Dar na účel pomoci pri vyrovnaní sa s následkami škôd, ktoré vznikli v súvislosti
s prírodnou katastrofou na Slovensku – povodňami v septembri 2024 (7 500 €);

• Dobrovoľný hasičský zbor Tureň – Finančný dar pre obec Pernek postihnutú záplavami v roku 2024 (500 €).
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• Environmentálny fond – Kanalizácia a ČOV Pernek (2 873 693 €);

• Environmentálny fond – Zaobstaranie veľkoobjemových kontajnerov (19 800 €).

Ďalšie zatiaľ neschválené žiadosti o dotácie

Práca komisií Obecného zastupiteľstva v r. 2024

Komisia pracovala tento rok v tomto zložení: Ivan Kahanec – predseda
komisie, JUDr. Katarína Gombárová, Mgr. Marián Beliansky, Mgr. Jozef
Smolinský, Mgr. Milan Vanga.

Rok 2024 bol pre náš Pernek náročný nie len z pohľadu vyčíňania živ-
lov, ale aj finančne. Komisia pre financie a rozpočet sa pravidelne stre-
távala, aby sledovala vývoj príjmov a výdavkov a aby sme spoločne
našli spôsoby, ako čo najlepšie reagovať na nepriaznivé zmeny
vo financovaní obcí zo strany štátu.

Komisia pre financie a rozpočet

Jedným z hlavných bodov našich zasadnutí bolo sledovanie príjmov z podielových daní. v porovnaní
s minulým rokom príjmy kvôli spomínaným zmenám vo financovaní obcí stagnovali. Počas celého roka
sme preto mali na pamäti potrebu pristupovať zodpovedne k našim spoločným obecným financiám.

Pokračovanie na ďalšej strane

Okrem toho sme získali podiely na dvoch parcelách na futbalovom ihrisku. V prípade parcely KN-E, č. 2574/100
o výmere 517 m² to bol 1/3 podiel a v prípade parcely KN-E, č. 2577/100 o výmere 714 m² to bol 1/2 podiel.

V rôznej fáze rozpracovanosti máme aj ďalšie pozemky pod chodníkmi, cestami a verejnými priestranstvami.
Napríklad ide o časti parcely KN-E, č. 617, nachádzajúce sa pod chodníkmi na hornom konci, ktoré sú momentálne
v správe Slovenského pozemkového fondu. Vo vysporiadaní týchto, ale aj ďalších pozemkov, budeme pokračovať.



Komisia pre dopravu, výstavbu a životné prostredie
Komisia pracovala v tomto zložení: Ing. Vratko Piruš – predseda, Ing. Miroslav Bokes, Andrej Višňovský,
MVDr. Helena Danielová, Ing. Vladimír Kesegh.
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Spolu s vedením obce a poslancami obecného
zastupiteľstva sa nám darilo zodpovedne
hospodáriť, čoho výsledkom sú ušetrené tisíce
eur pri viacerých realizovaných projektoch.
Ide napríklad o pokračujúcu rekonštrukciu
hasičskej zbrojnice, rekonštrukciu chodníka
od súpisného čísla 24 po číslo 31 či vytvorenie
parkovacích miest a revitalizáciu okolitého
priestoru pri kostole.

Komisia tiež pravidelne sledovala výdavky
na energie, ktorých ceny v minulých rokoch
vyleteli. Vďaka poklesu cien a úsporným
opatreniam sa podarilo obci udržať výdavky
na uzde. Odporučili sme pokračovať v úspor-
ných opatreniach, ako je zateplenie budovy
obecného úradu a výmena kotla na kúrenie,
ktoré nám pomôžu šetriť peniaze v budúcnosti.

V budúcom roku sa nás dotkne zmena
vo financovaní a fungovaní základných a maters-
kých škôl. To sme museli spolu s dopadmi
konsolidačného balíčka vlády a opätovných
zmenách vo financovaní obcí zohľadniť aj
pri príprave rozpočtu na rok 2025.

Komisia sa počas roka 2024 zišla podľa
harmonogramu, v dvoch prípadoch však nebola
uznášaniaschopná, keďže sa nezišiel dostatočný
počet členov. Ako jeden z najväčších splnených
cieľov je pre komisiu zrealizovanie dvoch priorít
zo správy zhodnotenia stavu ciest v obci z roku
2022. Je to mostík cez mlynský náhon v „strži“
a chodník od domu č. 24 po dom č. 32. Komisia
aktívne participuje aj na prebiehajúcich
investíciách, ako je rekonštrukcia hasičskej
zbrojnice, ktorá by sa mala už v tomto roku
kolaudovať. Boli zrealizované aj ďalšie investície,
ako zateplenie podkrovia obecného úradu,
parkovacie miesta pozdĺž kostola, oprava podlahy
garáže na poľnohospodárskom družstve. Nové
priority nám pribudli po septembrových
záplavách. Sú to poškodené mosty, na ktorých sa
museli urobiť dočasné stabilizačné opatrenia, aby
mohli byť používané. Zadala sa vypracovať
projektová dokumentácia k týmto mostom. Jeden
most na skalku je dočasne podopretý a mal by sa
rekonštruovať tak, aby si v čo najväčšej miere
zachoval svoj historický vzhľad. Druhý most je
pri perneckom mlyne, na ktorom sú položené

dočasné roznášacieplechy podľa odporučenia statika.

Tento most by sa mal budovať nanovo, pretože
jeho sanácia už nie je možná. S tým sú spojené aj
opravy priľahlých ciest, ktoré boli taktiež
poškodené pri povodni a chceli by sme ich
opraviť z grantov na odstránenie škôd
po povodniach. Samozrejme, veľkou prioritou
zostáva kanalizácia a čistička odpadových vôd.
V tomto roku sa zadala vypracovať projektová
dokumentácia na ČOV.

Ing. Vratko Piruš – predseda Komisie

Vďaka zodpovednému prístupu obce k našim
spoločným financiám odporučila finančná komisia,
aby obec nezvyšovala miestne dane. Zmeny
zákonov ohľadom odpadového hospodárstva
umožnili, že obec nemusí v roku 2025 zvyšovať
ani poplatky za odvoz odpadu. Veríme, že to
pomôže obyvateľom v náročnom období,
keď sa budú dvíhať ceny všetkých tovarov
a služieb .

Na zasadnutiach sme sa zaoberali aj aktuálnymi
žiadosťami o dotácie. Obec podala niekoľko
žiadostí na projekty, ako je výstavba kanalizácie,
či revitalizácia verejných priestranstiev. Niektoré
z našich žiadostí boli úspešné a umožnia nám
financovať dôležité projekty, ktoré prispejú
k rozvoju našej obce.

Komisia pre financie a rozpočet sa počas celého
roka 2024 snažila zodpovedne pristupovať
k našim spoločným verejným prostriedkom
a zabezpečiť, aby naša obec mohla čeliť všetkým
výzvam, ktoré nám prinesie rok 2025.

Ivan Kahanec – predseda komisie



V minulom roku sme pre vás pripravili spolu
s pracovníkmi Obecného úradu celkom 33
podujatí, čo vychádza takmer na tri akcie
mesačne. Priniesli sme okrem našich zauží-
vaných akcií aj nové formáty, spomeniem
napríklad stretnutie s Danielom Hevierom,
kurzy varenia, Oldies Party, návšteva Poľska,
kurz prvej pomoci a iné. Najväčšou výzvou
pre nás bola príprava osláv 630. výročia od pr-
vej písomnej zmienky o Perneku. Túto akciu
sme pripravovali od januára. Myslím, že sme to
zvládli na jednotku, o čom svedčia aj vaše
pochvalné reakcie. Tešíme sa, že aj kurzy vare-
nia si našli svojich stálych záujemcov. Tešíme sa
o to viac, že sú to hlavne naši tínedžeri.

Ďalšou veľkou úlohou, ktorú sme si dali, bola
modernizácia obecnej webovej stránky. Našu
desaťročnú zastaranú stránku sme vymenili
za moderné a intuitívne riešenie. Tento rok
máme skutočne nárok na radosť. Ďalšou skvelou
záležitosťou bolo založenie Základnej organizácie
Jednoty dôchodcov Slovenska v Perneku, čo sa
nám podarilo v marci. Ale o veselom komunitnom
živote dôchodcov píšem v samostatnom článku.

Komisia pre kultúru, šport a sociálnu oblasť 

Ani v roku 2025 nechceme zostať len pri starom
a osvedčenom. Veríme, že sa stretneme napríklad
na 1. Perneckom maškarnom bále, ktorý je určený
pre dospelých. Budeme spoločne vítať jar alebo sa
vydáme na pernecký piknik do prírody, ktorý
bude spojený aj so Swapom. Na základe viacerých
žiadostí opäť zaraďujeme do programu aj puto-
vanie za Perneckou históriou. Pred Vianocami si
môžete prísť urobiť svoj adventný veniec do našej
spoločnosti. Veríme, že si budete mať z čoho vybe-
rať a strávime spolu príjemné chvíle.

Radi by sme sa vám všetkým zo srdca poďakovali
za vašu neoceniteľnú pomoc a podporu počas
celého roka. Každá akcia, ktorú sme spolu pripra-
vili, priniesla do našej dediny radosť, smiech
a nezabudnuteľné chvíle.

Vaša ochota venovať čas, energiu a nápady je tým,
čo robí našu komunitu silnou a živou, vytvára
spomienky, ktoré si bude každý dlho pamätať.

Tešíme sa na ďalšiu spoluprácu a na ďalšie spoločné
chvíle.

Ing. Zuzana Zajičková, MBA – predsedníčka komisie

V roku 2024 sme pre vás organizovali:
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Komisia v r. 2024 pracovala v tomto zložení: Ing. Zuzana Zajičková, MBA – predsedníčka, Monika
Ledníková, Helena Valentová, Viera Jadrníčková a Mgr. Milan Vanga
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Ako hrdí Pernečania sme oslávili 630. výročie
prvej písomnej zmienky o našej obci v dňoch 12. -
14. júla 2024.

Plánovanie a prípravy zamestnali mnoho ľudí nielen
na obecnom úrade a v obecnom zastupiteľstve,
ale pomocnú ruku podali dobrovoľne aj združenia
a jednotlivci z Perneka.

V piatok 12. júla o 18-tej hodine sme začali v kultúr-
nom dome prednáškami historikov o histórii
Záhoria a bojoch 2. sv. vojny v okolí Perneka. Duch
dávnej histórie umocňovala výstava perneckých
historických predmetov, ktorej exponáty ochotne
zapožičali mnohí Pernečania. Umeleckým zážitkom
bola aj výstava obrazov maliara Jozefa Chrenu.
Piatkový program uzavrela diskotéka na futbalovom
ihrisku, ktorú odohral dídžej Štefan.

Sobotné sviatočné ráno bolo pod taktovkou turis-
tických nadšencov z občianskeho združenia Pernecké
ONÉ, ktorí zorganizovali komentovaný turistický
prechod náučným cykloturistickým chodníkom okolím
Perneka a obec vyzdobili dobovými fotografiami Perneka.

Pri oslavách sa nezabudlo ani na bohatú perneckú
futbalovú históriu. Pre fanúšikov sa v sobotu o 10-tej
na futbalovom ihrisku odohral “Exhibičný zápas
perneckých futbalových hviezd” a hneď po priateľskom
zápase svojou šou pobavili malých aj veľkých aj
perneckí dobrovoľní hasiči.

Hlavný program osláv vypukol na ihrisku v sobotu
o 14-tej hodine. Po príhovore starostu Martina Ledníka
pred pódium napochodovali členovia Skupiny šermu
historickými zbraňami Sírius, ktorí slávnostne
odovzdali do rúk starostu pernecký erb a vlajku.
Starosta umiestnil obecnú symboliku na pódium
a oficiálne otvoril hlavný program osláv. Moderátori
priblížili divákom historické míľniky Perneka a na pódiu
zaznel aj zvuk zrekonštruovaného originálneho
perneckého hlásneho bubna. Jednotlivé historické etapy
vývoja Perneka tanečne symbolicky stvárnili domáce
tanečné zoskupenia Flash Taps Cloggers, Junior
Breakers a a deti zo základnej a materskej školy
v Perneku. Hudobne program spestrili Hozlárovci
a Pernecká muzika.
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V rámci programu si z rúk starostu Martina Ledníka
prevzali Ceny obce Pernek občania, ktorí svojou
aktivitou prispeli k rozvoju Perneka. Ocenenými boli
p. Oľga Čerňanská, Mgr. Silvia Hricová, p. Katarína
Kuhfsová, p. František Bokes, p. Anton Gecler, p. Eduard
Gecler, p. Ján Gecler, p. Vlastimil Havlíček, p. Marian
Hurban, p. Vladimír Zámečník, Ing. Vladislav Chaloupka,
a p. Stanislav Valko.

Pri príležitosti osláv prvej písomnej zmienky o obci
Pernek absolvovali žiaci miestnej základnej školy
vedomostný kvíz, ktorého výsledky vyhlásila pred
perneckým publikom riaditeľka ZŠ pre 1. – 4. ročník
s materskou školou Pernek p. Mgr. Silvia Hricová.

Z hosťujúcich umelcov vystúpil so svojimi tempera-
mentnými tancami a piesňami Detský folklórny súbor
Juránek z Borského Svätého Jura a legendárna hudobná
country skupina Bukasový masív z Modry. Pre
milovníkov auto-moto vozidiel bola podvečer na ihrisku
aj výstava veteránov. Počas programu mohli návštevníci
osláv obdivovať aj výtvarné diela najmladších
Pernečanov, ktoré boli vystavené v areáli ihriska.
Sobotný program uzavrela skupina Be happy tanečnou
zábavou.

Nedeľný program začal o 10-tej hodine slávnostnou
svätou omšou v rím.-kat. kostole Sv. Ducha v Perneku
a o 11.00 na obecnom úrade Obec Pernek udelila Čestné
občianstvo in memoriam pánovi Antonovi Srholcovi.

Napoludnie odštartovali preteky na bicykloch, troj-
kolkách a odrážadlách pre všetky vekové kategórie
v Podbabskej doline. Pre nadšencov tradičných remesiel
boli v nedeľu od 14-tej na ihrisku tvorivé dielne
a trojdňové oslavy ukončila svojim vystúpením o 16.00
šermiarska skupina Exheredis.

Náš Pernek sa rozvíja vďaka ľuďom, ktorí v ňom žijú,
vďaka ľuďom, ktorí nezištne prikladajú ruku k dielu
a leží im na srdci súčasnosť i budúcnosť Perneka.
Svojou aktivitou a poctivou prácou vtláčajú pečať
do histórie ale aj súčasnosti našej obce, čo sa ukázalo aj
pri príprave a realizácii osláv. Všetkým, čo sa
na oslavách podieľali patrí úprimná vďaka a rešpekt.

Milan Vanga – poslanec OZ



Čo plánujeme v roku 2025

Kanalizácia a ČOV
Výstavba kanalizácie a ČOV,
tento projekt, samozrejme,
závisí od toho, či nám budú
pridelené dotácie z Environ-
mentálneho fondu.

Dokončenie a kolaudácia hasičskej zbrojnice
Dokončenie rekonštrukcie hasičskej zbroj-
nice aj s jej kolaudáciou. V tomto okamihu
zostáva zrealizovať obklady na toaletách
a v sprche, položiť dlažbu na chodbe,
schodisku a celom 2. nadzemnom podlaží,
vymaľovať tieto priestory, skompletizovať
elektro-inštaláciu, namontovať radiátory
a vykurovacie teleso, osadiť interiérové
dvere a sanitu, namontovať zábradlie
na schodisku.

Vypracovanie projektovej dokumentácie
na novostavby a rekonštrukcie mostov
a ciest poškodených pri povodni
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Použijeme poskytnutý dar na účel
pomoci pri vyrovnaní sa s následkami
škôd, ktoré vznikli v súvislosti
s prírodnou katastrofou na Slovensku –
povodňami v septembri 2024 vo výške
7 500,00 € z neziskovej organizácie
Človek v ohrození.

Novostavby a rekonštrukcie mostov a ciest, poškodených pri po-
vodni. V tomto projekte budeme postupovať podľa toho, v akom čase
a v akej výške sa nám podarí zabezpečiť financovanie.

• Revitalizácia verejnej zelene v centre
obce Pernek, na tento účel použijeme
už poskytnutú dotáciu vo výške
20 000 € z Ministerstva financií
Slovenskej republiky. Dané peniaze nie
je možné využiť na iné účely.

• V prípade úspešného vysporiadania
pozemkov predĺžime chodníky na hor-
nom konci po cyklo-priechod.

• Chceme pokračovať v dlhodobom
projekte, ktorým je odkúpenie
pozemku na rozšírenie cintorína,
vypracovanie projektovej štúdie, príp.
projektovej dokumentácie pre stavebné
povolenie na rozšírenie cintorína.

• Dokonč enie opl otenia staréh o
cintorína.

• Výmena kotla v budove školy za úspor-
ný kondenzačný kotol. V tomto prípade
budeme podávať žiadosť o dotáciu.

• Inštalácia odsávania pár v kuchyni
kultúrneho domu a vymaľovanie
vnútorných priestorov kultúrneho
domu.

• Zaobstaranie veľkokapacitných kontajne-
rov na triedený odpad, len v prípade
poskytnutia dotácie z Environmentál-
neho fondu.

• Zaobstaranie elektronickej úradnej
tabule pred budovu obecného úradu.

Zasadnutia Obecného zastupiteľstva plánované v roku 2025

24.02.2025 Pondelok
28.04.2025 Pondelok
23.06.2025 Pondelok
08.09.2025 Pondelok
27.10.2025 Pondelok
08.12.2025 Pondelok

Začiatok je vždy o 18:00 hod. Miestom zasadnutí obecného zastupiteľstva bude zasa-
dacia miestnosť Obecného úradu Pernek. V prípade, že potrebujete vybaviť záležitosť,
ktorú prerokováva obecné zastupiteľstvo, doplňujúcich námetov, tém a špecifických
záležitostí na prerokovanie je potrebné, aby ste svoju žiadosť/podnet doručili na Obec-
ný úrad Pernek najneskôr 15 dní pred termínom zasadnutia obecného zastupiteľstva.
Dôvodom je nutnosť dodržania predpísaného postupu, vytýčeného programu, ako aj
príprava podkladov k jednotlivým bodom zasadnutia obecného zastupiteľstva.

Komisia pre financie 
a rozpočet obce

12.02.2025  Streda
16.04.2025  Streda
11.06.2025  Streda
27.08.2025  Streda
15.10.2025  Streda
19.11.2025  Streda

Plánované termíny zasadnutí jednotlivých komisií

Komisia pre dopravu, výstavbu a živ. 
prostredie

10.02.2025 Pondelok
14.04.2025 Pondelok
09.06.2025 Pondelok
25.08.2025 Pondelok
13.10.2025 Pondelok
24.11.2025 Pondelok

Komisia pre kultúru,         
šport a sociálnu oblasť

13.03.2025  Streda
12.06.2025  Streda
11.09.2025  Streda
13.11.2025  Streda
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Obdobie Akcia Termín

Január
Knižný klub 7.1.

Cestovateľské kino 24.1.

Február

Výročná schôdza Jednoty dôchodcov Pernek 1.2.

Knižný klub 2.2.

Školská zábava 15.2

Výročná členská schôdza DHZ Pernek 22.2.

Zájazd na wellness do Veľkého Medera 22.2

Marec

Knižný klub 2.3.

1. Pernecký maškarný ples 4.3.

Uvítanie do života novonarodených perneckých detí 8.3

Čistý chotár 15.3.

Pernecké túlačky 29.3.

Apríl

Knižný klub 6.4.

Vítanie jari 12.4.

Senior disco 26.4.

Kurz prvej pomoci 26.4.

Stavanie mája a následne majáles 30.4.

Máj

Knižný klub 4.5.

Vatra, položenie venca k pomníku padlých hrdinov v 2. sv. vojne

Deň matiek 11.5.

Otvorenie turistickej sezóny 24.5.

Pernecký permoník 31.5.

Jún

Knižný klub 1.6.

Potulky okolím Perneka 7.6.

Prvý pernecký piknik 14.6.

Zájazd na wellness do Veľkého Medera 21.6.

Júl

Kurz pečenia – bratislavské rožky 12.7.

Cestovateľské kino 17.7.

Poľovnícky guláš

August

Cestovateľské kino 14.8.

Rozlúčka s letom 24.8.

Stretneme sa u Osičků 28.8.

September

Gulášmajster spod Heštúna 6.9.

Knižný klub 7.9.

Zájazd na tanečný večer s prehliadkou kúpeľov Luhačovice 19.9.

Putovanie za perneckou históriou 27.9.

Október
Knižný klub 5.10.

Lampiónový sprievod 29.10.

November

Knižný klub 2.11.

Hodová zábava 15.11.

Posedenie dôchodcov s ľudovou hudbou 22.11.

Vyrob si svoj adventný veniec 29.11.

December

Knižný klub 7.12.

Mikuláš 5.12.

Vianočný punč 20.12.

Plán akcií na rok 2025 vám prinášame už aj s konkrétnymi plánovanými termínmi. Samozrejme je možné,
že nás poveternostné, technické alebo iné okolnosti prinútia k posunu termínu. O zmenách vás budeme
v predstihu informovať prostredníctvom obecného rozhlasu, internetovej stránky, mob. aplikácie a sociálnych sietí.

Plán kultúrnych akcií v roku 2025
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Všeobecne záväzné nariadenia obce Pernek 
schválené obecným zastupiteľstvom v r. 2024
V r. 2024 Obecné zastupiteľstvo obce Pernek schválilo tieto tri všeobecne záväzné 
nariadenia:

Názov všeobecne záväzného 
nariadenia (VZN)

Predmet úpravy všeobecne záväzného nariadenia

VZN č. 1/2024 Zásady hospodárenia    
s majetkom obce Pernek

 VZN bolo vydané na základe novely zákona č. 138/1991 Zb.
o majetku obcí účinnej od 01. 11. 2023,

 zjednotilo dovtedajšie všeobecne záväzné nariadenia obce Pernek
o nakladaní s hnuteľným aj nehnuteľným majetkom obce,

 z dôvodu hodného osobitného zreteľa možno predať pozemok
obce o výmere najviac 60 m2, ktorý je pre obec nevyužiteľný
a zároveň je priľahlý k nehnuteľnému majetku vo vlastníctve alebo
spoluvlastníctve žiadateľa; ale aj pozemok obce o výmere najviac
200 m2, ktorý je zastavaný stavbou vo vlastníctve žiadateľa
postavenou pred r. 1976, pričom sa použijú tieto sadzby:
• Ak ide o ornú pôdu: 23,00 eur/m2;
• ak ide o záhradu: 28,00 eur/m2;
• ak ide o zastavanú plochu a nádvorie: 35,00 eur/m2;
• ak ide o iný druh pozemku, ako bolo uvedené vyššie: 26,00 eur/m2;
• obecné zastupiteľstvo môže uvedené sumy zvýšiť najviac na 1,5-

násobok, ak napríklad možno predpokladať scelenie pozemku
obce s doterajším nehnuteľným majetkom žiadateľa, a teda
zvýšenie hodnoty doterajšieho nehnuteľného majetku žiadateľa.

 Nájomné za krátkodobý prenájom spoločenskej sály kultúrneho
domu a jeho ďalších priestorov, nepresahujúci 10 dní
v kalendárnom mesiaci, určuje obec usporiadateľovi podujatia,
ktorý má v obci Pernek trvalý pobyt alebo sídlo
(pre „Nepernečanov“ sú sadzby vyššie), takto:
• Za usporiadanie zábavy, diskotéky alebo plesu: 170,00 eur,
• za usporiadanie svadby alebo rodinnej oslavy: 140,00 eur,
• za usporiadanie karu: 50,00 eur,
• za usporiadanie prezentácie alebo predajnej akcie: 200,00 eur,
• za usporiadanie podujatia neuvedeného vyššie: 120,00 eur.

 Nájomné za užívanie hnuteľných vecí vo vlastníctve obce sa
stanovuje fyzickej osobe s trvalým pobytom v obci Pernek
a právnickej osobe so sídlom v obci Pernek (pre „Nepernečanov“
sú sadzby vyššie) takto:
• Stôl z pivného setu: 2,00 eur/ks/deň,
• lavica z pivného setu: 1,50 eur/ks/deň,
• prístrešok: 12 eur/ks/deň,
• traktor s vlečkou, ktorý má výkon nad 50 kW, na odvezenie

drobného stavebného odpadu, zeminy alebo nadrozmernej veci
na Zberné miesto odpadov v obci Pernek: 13,00 eur za každú aj
začatú polhodinu,
• traktor s kosačkou alebo iným príslušenstvom, ktoré nie je

vlečkou, ktorý má výkon do 50 kW: 9,00 eur za každú aj začatú
polhodinu,
• veľkokapacitný reťazový kontajner: 30,00 eur za každý aj začatý

mesiac.
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Názov všeobecne záväzného 
nariadenia (VZN)

Predmet úpravy všeobecne záväzného nariadenia

• Súťaž cenových ponúk sa nevykonáva napríklad pri predaji
majetku obce z dôvodu hodného osobitného zreteľa,
pri krátkodobom prenájme spoločenskej sály kultúrneho domu,
pri krátkodobom prenájme hnuteľných vecí vo vlastníctve obce
a pododobne.

• Minimálna suma nájomného za prenájom nebytových priestorov
obce Pernek je 7,00 eur/m2/kalendárny mesiac. V minimálnej
sume nájomného sú zahrnuté služby spojené s užívaním
nebytového priestoru. Minimálna suma nájomného za prenájom
nebytových priestorov obce Pernek sa vzťahuje na súťaž
cenových ponúk uskutočnenú po nadobudnutí účinnosti VZN
č. 1/2024, čiže po 15. 03. 2024.

• VZN č. 1/2024 upravuje aj podmienky povoľovania splátkového
kalendára na zaplatenie dlhu voči obci, určenie výšky sociálnej
pomoci, na ktorej poskytnutie sa nevyžaduje uznesenie
obecného zastupiteľstva (200,00 eur za mesiac najviac štyrikrát
v kalendárnom roku – rozhoduje starosta), procesný postup
pri predaji a prenájme nehnuteľného majetku obce
(zverejňovanie zámerov o predaji/zámene/prenájme
nehnuteľného majetku obce, podmienky uzatvárania zmlúv
o prevode alebo prenájme majetku obce a pod.).

VZN č. 2/2024, ktorým sa mení 
a dopĺňa všeobecne záväzné 
nariadenie obce Pernek č. 5/2020 
o výške príspevkov na čiastočnú 
úhradu nákladov v Základnej škole   
pre 1. – 4. ročník s materskou školou 
Pernek a v školských zariadeniach 
v zriaďovateľskej pôsobnosti obce 
Pernek:

 VZN č. 2/2024 sa týka prihlasovania dieťaťa/žiaka na stravu
a odhlasovania zo stravy, ktoré sa vykonáva predovšetkým
cez aplikáciu EduPage; prihlásenie/odhlásenie však možno urobiť
aj telefonicky.

 Odhlásenie dieťaťa/žiaka zo stravy na nasledujúci deň alebo
prihlásenie dieťaťa/žiaka na stravu na nasledujúci deň je možné
takto:
• Zo stravy, ktorá má byť vydaná v pondelok, možno dieťa

odhlásiť (alebo prihlásiť na stravu) najneskôr v pondelok
do 07:00 h,
• zo stravy, ktorá má byť vydaná každý ďalší nasledujúci deň

pracovného týždňa, možno dieťa odhlásiť (alebo prihlásiť
na stravu) vždy do 13:30 h predchádzajúceho dňa, čiže
zo stravy, ktorá má byť vydaná v utorok, možno dieťa odhlásiť
(prihlásiť) najneskôr v pondelok do 13:30 h; zo stravy, ktorá
má byť vydaná v stredu, možno dieťa odhlásiť (prihlásiť)
najneskôr v utorok do 13:30 h a pod.
• V prípade ochorenia dieťaťa je možné prevziať obed v Školskej

jedálni počas výdaja obedov, t. j. od 11:30 do 13:30 h
do vlastných nádob.

VZN č. 3/2024, ktorým sa mení 
a dopĺňa všeobecne záväzné 
nariadenie obce Pernek č. 11/2023 
o miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady:

 od 01. 01. 2025 sa na zberné nádoby na zmesový komunálny
odpad používajú plomby, na ktorých je nápis: „OBEC PERNEK
2025“ a sériové číslo plomby; plomby sú farebne rozlíšené podľa
objemu zberných nádob takto:
a) 120 l zberná nádoba: oranžová plomba,
b) 240 l zberná nádoba: bledomodrá plomba,
c) 1 100 l zberná nádoba: žltá plomba.
Plomby zakúpené v roku 2024 možno použiť do 31. 01. 2025.
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Napriek avizovanému zvyšovaniu poplatkov za odpad sme nakoniec k tomuto kroku pristúpiť
nemuseli. Bolo to hlavne z dôvodu, že tesne pred koncom roka bola Národnou radou SR odložená
povinnosť mechanicko-biologickej úpravy odpadu a taktiež zákonné poplatky za skládkovanie zostali
nezmenené.

Nakladanie s odpadmi

Veľkosť zbernej 

nádoby

Sadzba za zbernú 

nádobu

Minimálny počet 

vývozov

Minimálny ročný 

poplatok

120 l 6,50 € 8 52 €

240 l 10,00 € 8 80 €

1 100 l 48,00 € 8 384 €

Poplatky za odpad v r. 2025 zostávajú medziročne nezmenené:

Naďalej zostáva povinnosť označovať zberné nádoby plombami. Pre rok 2025 to budú farebne
odlíšené plomby s nápisom: ,OBEC PERNEK 2025´.

Oranžová farba pre 120 l zbernú nádobu

farba pre 240 l zbernú nádobu

Žltá farba pre 1 100 l zbernú nádobu. 

Plombu soznačením ,OBEC PERNEK 2024´bolo možné použiť poslednýkrát na vývoz odpadu vjanuári 2025.

Prevádzkové hodiny Zberného miesta odpadov v Perneku v roku 2025

Aj touto cestou chceme dať do Vašej
pozornosti červenú 120 l recyklačnú
nádobu umiestnenú na cintoríne.

Je určená špeciálne iba na staré sviečky,
kahance a vosk. Drobné úlomky vosku,
prosím, vhadzujte do nádoby zabalené.
Je možné do nádoby vhadzovať aj kovové
časti kahancov.

Sklenené časti do nádoby nevhadzujte!

Vosk je recyklovateľný a je spracovateľ-
nou surovinou, preto vás prosíme, aby ste
zvyšky sviečok, kahancov a vosku dávali
výlučne do tejto nádoby, nie do zmesové-
ho komunálneho ani do plastového odpadu.

 každú stredu počas celého kalendárneho roka v čase od 15.00 do 17.00 h.
 každú sobotu 

v mesiacoch november až marec v čase od 13.00 do 15.00 h.
v mesiacoch apríl až október v čase od 13.00 do 16.00 h.
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O sile prírody sme sa mohli presvedčiť počas
septembrových povodní. Po dlhotrvajúcom
suchu začalo vo štvrtok 12. septembra intenzívne
pršať. Od tohto dátumu až do nedele
15. septembra spadlo v zrážkomernej stanici
Pernek na základe oficiálnych údajov SHMÚ
364,1 mm zrážok. Keď k tomu pripočítame aj
pondelok 16. septembra, tak ide až o 379,8 mm,
čo je najvyšší úhrn za tieto dni v rámci celého
Slovenska. Len pre ilustráciu – priemerný
dlhodobý ročný úhrn zrážok pre našu oblasť je
cca 700 mm. Čiže môžeme povedať, že za týchto
5 septembrových dní spadla viac ako polovica
priemerného ročného úhrnu.

Až do večera 14. septembra bola situácia viac-
menej stabilizovaná. V tento deň okolo
18. hodiny sa začal vylievať potok v lokalite
Strža. Toto sa podarilo pred polnocou dočasne
stabilizovať pomocou hrádze vytvorenej z vriec
s pieskom. Okolo polnoci dážď prechodne ustal,
ale predpoveď počasia hovorila o ďalších
zrážkach, ktoré mali prísť krátko po polnoci. Táto
predpoveď sa aj skutočne naplnila a okolo 01:30
začalo opäť intenzívne pršať. Tu už začala voda
v potokoch rýchlo stúpať a okrem už spomínanej
Strže sa začala vylievať z korýt aj v lokalite
za Perneckým mlynom, na hornom konci
za autobusovou zástavkou, pri Boháčkovom
mlyne, pri Junásovom mlyne a v ďalších loka-
litách. Veľká časť vody vyliatej z koryta
na hornom konci tiekla po hlavnej ceste
a následne cez dvory rodinných domov k Juná-
sovmu mlynu a zaplavovala cestu, dvory a rodin-
né domy v lokalitách Strža, Záhumnie a Slámka.
Dážď začal ustávať až v nedeľu 15. septembra
okolo poludnia a k večeru sa v niektorých
lokalitách potoky vrátili do svojich korýt.

Septembrové povodne
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V niektorých lokalitách (za Perneckým mlynom)
sa potok vrátil do svojho koryta až v utorok
17. septembra po odbagrovaní nánosov.
Tak ako aj pri iných živelných pohromách, tak aj
tu sme sa mohli v prvom rade spoľahnúť
na dobrovoľných hasičov. V pohotovosti boli
a činnosť vykonávali prakticky od 12. septembra
až do času, kedy sa voda opäť vrátila do svojich
korýt. V nasadení boli taktiež zamestnanci obce,
podnikatelia disponujúci potrebnou technikou
a ďalší dobrovoľníci.
Aj napriek veľkej snahe všetkých zúčastnených
sme sa nevyhli škodám na obecnom alebo
súkromnom majetku.
Čo sa týka obecného majetku, poškodený bol
most za reštauráciou Pernecký mlyn, kamenný
most pod Skalkou a priľahlé cesty v lokalitách
za reštauráciou Pernecký mlyn, Strža, Záhumnie
a Slámka. Za reštauráciou Pernecký mlyn prišlo
k zosuvu svahu. Zo súkromného majetku boli
zaplavené viaceré dvory, záhrady, pivnice,
garáže, studne, hospodárske budovy a obytné
časti rodinných domov. Na troch lokalitách došlo
k zosuvom svahov. Taktiež boli podmyté
a narušené viaceré oporné múry a premostenia,
tvoriace prístup k domácnostiam.



V číselnom vyjadrení môžeme konštatovať,
že škody sa pohybujú v stovkách tisícov eur.
Ako prvý po záplavách poskytol finančnú pomoc
Dobrovoľný hasičský zbor Tureň, ktorého
členovia medzi sebou vyzbierali a darovali obci
500,00 €. Ďalej nám finančný dar vo výške
7 500,00 € poskytla nezisková organizácia
Človek v ohrození. Tento bude použitý
na prefinancovanie projektovej dokumentácie
na novostavby a rekonštrukcie mostov a ciest,
poškodených pri povodni. Koncom roka 2024
bola na účet obce pripísaná suma 15 000,00 €,
ako dotácia na podporu humanitárnej pomoci
z Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny.
Tieto financie budú použité na refundáciu
výdavkov na rozbory vody, odpratávane blata
a nánosov a likvidáciu odpadu po povodniach.
Bola taktiež podaná žiadosť o náhradu výdavkov
vynaložených na zabezpečenie úloh a opatrení
civilnej ochrany vo výške 6 821,99 €. Prísľub
finančného daru v rádovo desiatkach tisícov eur
máme zo Slovenskej katolíckej charity. Taktiež sa
budeme uchádzať o dotácie z programov vypísaných
na obnovu infraštruktúrypo povodniach.

Pri zamýšľaní sa nad príčinami povodní môžeme
asi jednoznačne konštatovať, že zrážky, ktoré nás
zasiahli, boli naozaj extrémne a spadnutý objem
vody sa nemal šancu zmestiť do korýt vodných
tokov. Tu je asi namieste hľadať príčinu
v klimatických zmenách. Objektívne treba
povedať, že stav korýt nie je taktiež ideálny
a starostlivosť o ne zo strany ich správcu nie je
taká, aká by mala byť. Za týmto možno vidieť
personálne, finančné, technické a materiálne
poddimenzovanie správcu vodných tokov.
U nás je situácia ešte zložitejšia z dôvodu,
že korytá potokov nie sú zregulované a tečú
za záhradami, cez záhrady a dvory rodinných
domov, a z tohto dôvodu sú menej prístupné
alebo celkom neprístupné pre techniku.
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Aj napriek všetkým týmto skutočnostiam môže
takmer každý z nás prispieť k tomu, aby keď sa
takáto situácia opäť vyskytne, boli jej dôsledky čo
najmenej bolestivé. Všetci vieme, že sa k vode
často nesprávame úplne najlepšie. Budujeme
stavby v rozpore s legislatívou a často aj
v rozpore so zdravým rozumom v tesnej blízkosti
alebo priamo na vodných tokoch, zužujeme
korytá vodných tokov, dávame do potokov
odpad. Nezachytávame dažďovú vodu na po-
zemkoch, ale necháme ju odtiecť, a potom nám
chýba v období sucha. Podľa súčasnej legislatívy
je každý stavebník novostavby povinný
zachytávať vodu na svojom pozemku či už
vo forme vsakovacích prvkov, alebo záchytných
nádrží. Zdôrazňujem, že na žiadnu novostavbu,
kde nie je zrážková voda zachytávaná v súlade
s legislatívou, nie je možné vydať kolaudačné
rozhodnutie.
Preto by sme nemali hľadať príčiny tam, kde nie
sú a každý z nás by mal začať v prvom rade
od seba. Preto sa správajme k vode a celkovo
k prírode a životnému prostrediu zodpovedne
a s úctou. Predídeme tak množstvu problémov.
V mene nás všetkých vyjadrujem srdečné
poďakovanie všetkým hasičom a dobrovoľníkom,
ktorí s neúnavným nasadením pomáhali.
Vaša odvaha, obetavosť a odhodlanie stáť pri nás
vo dne v noci nám priniesli nádej a istotu
v ťažkých chvíľach. Vaša práca presahuje
povinnosť – je to skutočné poslanie, ktoré si
vyžaduje nielen silu, ale aj veľké srdce. Ďakujeme
vám za vašu nezištnosť a obetavosť.

Martin Ledník - starosta



KAMEŇOLOM – HROZBA OBNOVENIA ŤAŽBY 
A VYTVORENIA SKLÁDKY STÁLE EXISTUJE!

Na základe výsledkov platného miestneho referenda z 30.9.2023 sa obec Pernek v r. 2024 obrátila
na Ministerstvo hospodárstva SR so Žiadosťou o stanovisko k návrhu na zrušenie Dobývacieho
priestoru Pernek (ďalej len „DP Pernek“), ktorý sa nachádza asi 200 m od obce Pernek v smere
na obec Kuchyňa. Obec Pernek v žiadosti poukázala na všetky negatíva, ku ktorým by viedlo
obnovenie ťažby vápenca – zvýšená prašnosť, pokles hodnoty nehnuteľností občanov, narušenie
statiky stavieb v dôsledku technickej seizmicity, zhoršenie dopravy v dôsledku prejazdu nákladných
áut v súvislosti s ťažbou a pod. Ministerstvo hospodárstva SR napriek tomu odpovedalo,
že so zrušením DP Pernek nesúhlasí.

V decembri 2024 bolo obci Pernek doručené 155-stranové Záverečné stanovisko Okresného úradu
Bratislava, odboru starostlivosti o životné prostredie, v ktorom okresný úrad uviedol, že súhlasí
s realizáciou dobývania vápenca v DP Pernek, ktorý by mal byť v obci Pernek dobývaný 12 - 13
rokov. Obec Pernek podala proti uvedenému Záverečnému stanovisku odvolanie v zákonnej
15-dňovej lehote.

Obec Pernek v odvolaní okrem iného poukázala napr. na skutočnosť, že pozemky, na ktorých sa
nachádza DP Pernek, patria v zmysle vyhlášok MŽP SR č. 138/2001 Z. z. a č. 216/2005 Z. z.
do CHKO Malé Karparty a do Chráneného vtáčieho územia Malé Karpaty (CHVÚ MK), že v chránenom
vtáčom území nie je možné vykonávať trhacie práce (používanie výbušnín pri ťažbe), že v celom
CHVÚ MK žije len 11 párov výra skalného, z toho 1 pár žije v DP Pernek. Obec Pernek v odvolaní
ďalej uviedla, že prístupová cesta do DP Pernek sa nachádza aj na pozemkoch, ktoré sú
v súkromnom vlastníctve a ktoré podnikateľský subjekt, ktorý chce v DP Pernek ťažiť vápenec, nie je
oprávnený užívať.

Obec Pernek vyzvala Okresný úrad Bratislava a MŽP SR, aby sa vyjadrili, ako bude štát a daný
podnikateľský subjekt zodpovedať obyvateľom obce Pernek za škodu spôsobenú poklesom hodnoty
ich nehnuteľností v prípade obnovenia ťažby vápenca a za popraskanie domov v dôsledku technickej
seizmicity spôsobenej nielen trhacími prácami, ale aj prejazdom návesov naložených vyťaženým
vápencom.

Obec Pernek v odvolaní uviedla množstvo ďalších relevantných skutočností, z ktorých
najpodstatnejšia je skutočnosť, že po doťažení vápenca v DP Pernek bude v DP Pernek s veľkou
pravdepodobnosťou vytvorená skládka tzv. inertného odpadu. Obec Pernek v odvolaní zároveň
poukázala na negatívne skúsenosti niekoľkých obcí, napr. Dechtice pri Trnave, Ludrová
pri Ružomberku, Lúky pri Púchove a i., v ktorých vyťažených lomoch boli v rámci „rekultivácie lomu“
vytvorené skládky, pričom nie vždy bol do nich uložený iba inertný odpad, ale aj iný odpad vrátane
kalu a obchodné spoločnosti, ktoré skládky vo vyťažených lomoch prevádzkovali, sa usilovali
o zväčšovanie kapacity daných skládok, proti čomu sa obyvatelia týchto obcí búrili.

Obec Pernek v odvolaní zároveň uviedla, že okresný úrad nadraďuje obchodné záujmy
podnikateľského subjektu nad záujmy obyvateľov obce Pernek a nad vyhlášky MŽP SR o vyhlásení
CHKO a CHVÚ Malé Karpaty.

V prípade, ak MŽP SR odvolaniu obce Pernek nevyhovie, obec Pernek podá proti rozhodnutiam
MŽP SR a Okresného úradu BA žalobu na súd.

V Perneku 10. januára 2025 JUDr. Katarína Gombárová
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Z diania v Perneku
Milí rodičia, starí rodičia a priatelia
školy,

v prvom rade mi dovoľte popriať vám
v novom roku veľa zdravia, radosti
a úspechov. Našim žiakom a deťom
prajem, aby bol rok 2025 plný priateľstva,
zvedavosti, nezabudnuteľných zážitkov
a najmä nových príležitostí na učenie
a objavovanie.

S príchodom nového roka nastal čas
na zhrnutie toho predchádzajúceho.
Rok 2024 bol pre našu školu rokom
plným zaujímavých aktivít, ktoré obohatili
výchovno-vzdelávací proces. Január sme
odštartovali veselým divadelným pred-
stavením „Zimný príbeh“, ktoré deťom
prinieslo radosť a pekný kultúrny zážitok.
V tomto mesiaci sme si tiež opäť pripo-
menuli krásu slovenskej literatúry
v školskom kole recitačnej súťaže Zúbko-
vé pramene. Víťazky reprezentovali našu
školu na obvodnom kole súťaže, kde obe
získali3. miesto.

Vo februári deti okrem tradičného
karnevalu absolvovali aj mimoriadne
pútavú besedu so spisovateľom Danielom
Hevierom, na ktorej si vypočuli množstvo
príbehov z jeho života a tvorby, hudby
a dokonca aj rap. Marec - mesiac knihy
sme si pripomenuli rôznymi aktivitami.
Deti si nosili svoje obľúbené knihy,
z ktorých im čítali učiteľky, žiaci prezen-
tovali prečítané príbehy a strávili s kniha-
mipríjemné popoludniepričajiakoláčiku.

V apríli sa uskutočnil zápis detí
do 1. ročníka a deti sa zabavili na veselom
Koncerte s Miou. Koncom mesiaca žiaci
základnej školy absolvovali plavecký
výcvik. Posledný aprílový deň navštívila
školu príslušníčka Policajného zboru SR,
ktorá deťom v rámci programu preven-
tívnych aktivít poskytla veľa nových poz-
natkov, potrebných pre osobnú bezpeč-
nosť, akoaj ochranu zdraviana cestách.

V máji sme si pripomenuli Deň Zeme, deti
si do školy priniesli svojich domácich
miláčikov a tiež si rôznymi aktivitami
upevnili vedomosti o ochrane prírody.
Ako každoročne sme v tomto mesiaci
pripravili vystúpenie ku Dňu matiek, ktoré
deti a žiaci predviedli na podujatí
v kultúrnom dome.

Uskutočnil sa i zápis do materskej školy,
školský výlet na výstavu Šmolkovia –
magický svet a deti navštívili i koníky
v Perneku. Mesiac sme ukončili aktivitami
k Medzinárodnému dňu detí a pripravili
sme pre deti deň plný pohybu, zážitkov
i sladkých odmien. Začiatkom júna žiaci
v rámci programu Finančná gramotnosť
získavali poznatky o peniazoch, ako aj
praktické zručnosti, potrebné pre každo-
denný život. Vyhodnotili sme celo-
slovenskú matematickú súťaž Maksáčik
2024, žiaci absolvovali súťažný kvíz
k oslavám 630. výročia prvej písomnej
zmienky o Perneku a tiež navštívili
Obecný úrad. Na Veselej olympiáde
malotriedok, ktorá sa v tomto roku konala
v Jablonovom naši žiaci získali krásne
prvé miesto. Mesiac jún sme ukončili
každoročnou prehliadkou hasičskej
techniky, nesmela chýbať ani vychádzka
do Sádku a samozrejme slávnostné
ukončenie školskéhoroka.

Počas letných prázdnin v priestoroch
školy prebiehali prípravy na začiatok
školského roka 2024/2025 vrátane
stavebných úprav v školskej jedálni
a materskej škole.

Nový školský rok sme v septembri
privítali s personálnymi zmenami
na poste riaditeľky, vychovávateľky
a učiteľky materskej školy. Aj touto cestou
by som sa rada poďakovala predchá-
dzajúcejriaditeľke školyMgr.SilviiHricovej

za dlhoročnú obetavú prácu, za jej
zanietenie a profesionálny prístup a v ne-
poslednom rade za všetky aktivity, ktoré
prispelikrozvojuškoly.

V októbri sme si užili tradične Šarkaniádu
a na náučnej prechádzke Pernekom sa deti
dozvedeli veľa zaujímavých informácií
o tom, ako sa kedysi v Perneku žilo a čo sa
kde nachádzalo. Svetový deň jablka sme
oslávili rôznymi ovocnými aktivitami,
od prípravy chutných koláčikov, ovocného
kvízu, až po ochutnávku ovocia. Aj tento rok
sme sa stretli a rozsvietili našu obec
lampášikmi na Svetielkovom sprievode,
ktorý sme ukončili diskotékou v kultúrnom
dome. Taktiež sme absolvovali exkurziu
do Slovenskej akadémie vied. Návšteva
Centra biovied SAV bola pre našich žiakov
nesmierne zaujímavá i poučná. V novembri
sme sa vybrali do Bratislavského
bábkového divadla. Predstavenie “Rozpráv-
ky o Malej tučnej víle” deťom sprostred-
kovalo nielen radosť a zábavu, ale aj
hodnotné posolstvá o svojráznych ľudských
vlastnostiach a konaní. Deti materskej školy
a žiaci základnej školy potešili aj tento rok
našich dôchodcov krásnym programom,
ktorý predviedli v rámci posedenia
pre seniorov.

V decembri žiaci piekli a zdobili medovníčky
a deti navštívil aj Mikuláš v sprievode pána
farára, ktorí ich za pripravené pesničky
a básničky odmenili sladkým balíčkom.
Posedeli sme si pri teplom čajíku a čakali
na príchod Vianoc. V závere roka sme boli
nútení prerušiť prevádzku materskej školy
z dôvodu vysokej chorobnosti zamest-
nancov. Výučba v základnej škole
prebiehala bez prerušenia. Žiaci sa teda
dočkali i darčekov od Ježiška a tak
na vianočné prázdniny odchádzali spokojní
a s rozžiarenýmiočkami.

V závere by som sa chcela poďakovať obci
Pernek za dôveru, pomoc a proaktívny
prístup. Verím, že aj naďalej bude naša
spolupráca prebiehať k obojstrannej
spokojnosti. Ďakujem aj vám milí rodičia
a priatelia školy za vašu podporu, ochotu
pomôcť a spoluprácu. Som presvedčená,
že spoločným úsilím môžeme vytvárať
prostredie, v ktorom sa deti a žiaci budú
cítiť bezpečne, podporované a motivované
na ceste za vzdelaním.

Miroslava Vangová Geistová, 
riaditeľka školy

Základná škola s materskou školou Pernek
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Miroslava Vangová Geistová je absolventkou bakalárskeho
štúdia na Pedagogickej fakulte Trnavskej univerzity. Svoj
pracovný život začala pôsobením v materskej škole
v Košiciach, neskôr sa presťahovala do Bratislavy, kde
v súkromnom sektore zastávala rôzne manažérske pozície.
Má praktické skúsenosti z projektového manažmentu,
reklamy a marketingu. Po presťahovaní sa do Perneka sa
v r. 2019 opäť vrátila k učiteľskému povolaniu v perneckej
materskej škole. Aktuálne si zvyšuje kvalifikáciu
na Univerzite Komenského. Od 1.9.2024 je riaditeľkou ZŠ
pre 1. – 4. ročník s MŠ v Perneku.



Dobrovoľný hasičský zbor Pernek

Dňa 19. 7. 2024 sme zasahovali v okolí 1 000 m
lyžiarskeho vleku na Pezinskej Babe. K lesnému
požiaru vyrazila naša jednotka DHZO Pernek 1+5
s vozidlom Škoda 706 CAS 25. Pri likvidácii
požiaru sme spolupracovali s DHZO Jablonové,
Kuchyňa, Pezinok, Svätý Jur a Budmerice.

Vážení spoluobčania,
úvodom vám chcem v mene dobrovoľného
hasičského zboru Pernek popriať v novom roku
veľa zdravia, šťastia a božieho požehnania.

Prehupli sme sa do nového roka, a to je 
čas bilancovania starého roka.  V uply-
nulom roku 2024 evidujeme rekordné 
množstvo výjazdov k požiarom, povod-
niam či technickým zásahom. Celkovo               
sme zasahovali 24-krát. Tradične sme sa 
zapojili do rôznych prospešných a kultúrno-
spoločenských aktivít. Pár riadkami si pripo-
meňme najvýznamnejšie udalosti roka 2024.

8. 6. 2024 sme v našej obci usporiadali okresnú
súťaž hasičských družstiev. Družstvo DHZ
Pernek sa umiestnilo na druhom mieste
pred družstvom z Plaveckého Mikuláša. Prvé
miesto získal DHZ Sološnica. Celkovo sa
na súťaži zišlo 10 družstiev z okresu Malacky.
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V dňoch 13. – 18. 9. 2024 sme sa v podstate
nezastavili. Dlhotrvajúci dážď spôsobil povodne
po celej dĺžke náveternej strany Malých Karpát.
V našej obci sme zasahovali už od piatka rána,
keď sme pripravovali vrecia s pieskom, neskôr
stavali hrádze, odstraňovali popadané stromy
na Pezinskej Babe, odčerpávali vodu zo zato-
pených dvorov, pivníc a ciest, potom evakuovali
osoby zo zatopených nehnuteľností, následne
pomáhali spriechodňovať mosty a cesty. Počas
povodňových dní evidujeme 16 výjazdov. Celkovo
zasahovalo 27 členov DHZ Pernek.

Dňa 28. 9. 2024 sa v Sološnici konala jesenná časť
okresnej súťaže mladých hasičov Plameň. DHZ
Pernek reprezentovali dve družstvá detí. Súťažilo
sa v siedmich disciplínach. Spájanie skrutiek,
spájanie hasičského náradia, striekanie džberovou
striekačkou na terč, hod granátom na terč, streľba
zo vzduchovky na terč, viazanie uzlov,
rozhadzovanie a zmotávanie hadice. Celkovo sa
súťaže zúčastnilo 20 družstiev. Pernečania vo svo-
jej kategórii obsadili siedme a trináste miesto.

Na záver príspevku vás chcem všetkých požiadať, aby ste dbali na dodržiavanie pravidiel požiarnej
ochrany vo vašich obydliach. Hlavne udržiavali vykurovacie zariadenia a komínové telesá v dobrom
technickom stave, zabezpečili ich pravidelné čistenie. Kúrili správnym palivom, vhodne skladovali palivo či
popol, a tým zabezpečili to, aby sa nestali príčinou požiaru.

Ing. Miroslav Bokes
referent mládeže, DHZ Pernek



Rok 2024 bol pre nás bohatý na vystúpenia
a tiež na zopár nových tanečníkov. Dvakrát
sme boli darčekom a zároveň prekvapením
na oslavách narodenín. Vystúpenia sme
mali aj v okolitých dedinách. Z niektorých
spomeniem Ekofest Rohožník, Obecné
slávnosti v Kuchyni a Krumpolový deň
v Sološnici. Pre firmu m.s.g. life sme robili
okrem vystúpenia aj workshop s učením
linedance tancov v nádhernom prostredí
pezinskej Rozálky.

Špeciálny program sme pripravovali k 630.
výročiu prvej písomnej zmienky o obci
Pernek. Okrem nášho klasického programu
sme nacvičili scénu o baníckej činnosti, ktorá

FlashTaps Cloggers

v minulosti prebiehala v Perneku. Deti sa jej zhostili so cťou a na pesničku
,,Vstávaj Honzo hore, na baňu klopajú" sa predviedli ako malí baníci, a aj
keď iba tancom, vyťažili nejaké to zlato. Potešilo nás aj hosťovanie v ku-
chynskom muzikáli, kde sme sa síce nemohli zúčastniť všetci, ale
dievčatá, ktoré tancovali, zožali úspech a veľký potlesk.

V decembri sme oslávili 12 rokov pôsobenia v Perneku, kde nechýbala
torta, dobrá nálada a viera, že sa nám bude naďalej chcieť tancovať tento
stepový tanec. Samozrejme, ako každý rok, znovu sa budem opakovať...
Ktokoľvek, kto má chuť skúsiť tancovať clogging, je medzi nami vítaný.

Monika Ledníková, vedúca tanečnej skupiny

Knižný klub

Od novembra 2023 pôsobí v našej obci Pernecký knižný klub. Je to
stretnutie milovníkov kníh, debaty nadšencov čítania pri dobrom čaji.
Na stretnutiach sa nerozprávame len o knihách, reč sa zvrtne aj
na filmové spracovania kníh, hercov, herečky, ilustrácie, výstavy, divadlo,
hudbu, koncerty ...

Radíme si o dobrých knihách, požičiavame navzájom, aj čítame úryvky.
Príjemná debata je určená dospelým, no chystáme stretnutie aj
s najmladšími čitateľmi. Prvé dve stretnutia boli venované knihám, ktoré
práve čítame a našim najobľúbenejším knihám. Najbližšie nás čakajú
témy: historické romány, potom detektívky a literatúra pre deti.
Stretávame sa raz do mesiaca, prvú nedeľu v mesiaci v zasadačke OcÚ
väčšinou o 17.00 hodine. Noví milovníci kníh sú v našom klube srdečne
vítaní.

Marcela Petríková
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Milí Pernečania,

rok s rokom sa stretol a opäť sa k vám prihovárame. Občianske združenie Pernecké ONÉ (OZ)
sa aj v roku 2024 snažilo vyvíjať rôzne aktivity, smerujúce najmä k zviditeľňovaniu našej
krásnej obce a k rozširovaniu a údržbe turistickej a cyklistickej infraštruktúry pre všetkých
obyvateľov Perneka, ako aj jeho návštevníkov. Výpočet aktivít za rok 2024 za naše OZ je,
podľa nás, pomerne rozsiahly, veď posúďte sami:

Občianske združenie Pernecké ONÉ

V rámci 3. ročníka otvorenia turistickej sezóny v Perneku
sme oficiálne otvorili cyklotrasu „Pernek – Kuchyňa“,
ktorá vznikla ako spoločný projekt medzi naším OZ,
obcou Kuchyňa, Bratislavským samosprávnym krajom
(BSK) a Slovenským cykloklubom (SCK). Cyklotrasa je
v súčasnosti už riadne vyznačená a daná do užívania
širokej verejnosti. Náklady na jej vybudovanie hradili
SCK a BSK.
Samotný 3. ročník jarného otvorenia turistickej sezóny
sa stáva už tradičným turisticko-spoločenským
podujatím v Bratislavskom regióne. Program pozostával
z komentovaného prechodu náučným chodníkom
a sprievodných aktivít zúčastnených hostí.
O občerstvenie sa postarali Pernecké ohne a kultúrnu
časť zabezpečila hudobná kapela FOTRY z Malaciek.
Zo zúčastnených hostí, zástupcov samospráv
a organizácií možno uviesť napríklad poslancov obce
Pernek a obce Kuchyňa, starostku obce Kuchyňa,
zástupcu BSK, zástupcov Klubu slovenských turistov
(KST), OZ Spolok Permon Marianka, občasník Malé
Karpaty. Z ďalších spolupracujúcich organizácií to boli
napríklad Vojenské lesy SR, správa CHKO Malé Karpaty,
Univerzita Komenského v Bratislave – fakulta geológie
a ďalšie.

4. ročník jarného otvorenia turistickej sezóny sa
bude znova už tradične konať v Starom lome
v termíne 24. 5. 2025. Srdečne vás pozývame už teraz.
Okrem tohto pre nás už tradičného podujatia sme
zorganizovali v spolupráci s obcou Pernek aj
komentovaný prechod náučným chodníkom v Perneku
počas osláv 630. výročia prvej písomnej zmienky
o Perneku za účasti viac ako 60 turistov dňa 13. 7. 2024.

Ďalšou významnou propagačnou aktivitou pre našu obec
bolo v poradí už druhé natáčanie pravidelnej turistickej
televíznej relácie RTVS – Televíkend dňa 21. 10. 2024.
Ohlasy na televízny príspevok z okolia Perneka a náučný
cykloturistický chodník Pernek – Pezinok boli úspešné.
Pernek sa opäť stal na okamih v televízii stredom
Slovenska ☺. Reláciu si môžete pozrieť v archíve RTVS –
Televíkend zo dňa 16. 11. 2024. Z plánovaných projektov
na rok 2024 sa nám podarilo definitívne dokončiť už

spomínaný náučný cykloturistický chodník do Pezinka,
ako spoločný projekt s OZ Malokarpatský banícky
spolok v Pezinku (MBS). V tejto súvislosti sme
v spolupráci s MBS zorganizovali aj oficiálne otvorenie
tejto cyklotrasy za účasti primátora Pezinka, starostu
Perneka a zástupcu BSK. „Nultého“ prechodu náučným
chodníkom do Pezinka dňa 19. 10. 2024 sa zúčastnilo
viac ako 100 turistov a cyklistov. Vďaka 2 % z daní
od našich podporovateľov sme uhradili napríklad
obnovu a doplnenie turistického značenia v Perneku
a jeho okolí, ako aj zakúpenie motorového vysávača,
určeného na údržbu turistických trás. Ďalej sa nám
podarilo osadiť jeden kus dreveného altánku a lavice
so sedením na Perneckom vrte v rámci projektu
„Revitalizácie náučných cyklotrás“. Tento projekt je
financovaný z dotačného mechanizmu BSK spolu
s finančnou spoluúčasťou nášho OZ vďaka 2 % z daní.
Taktiež sa nám podarilo dokončiť projekt „Revitalizácia
priestoru Perneckého vrtu“ osadením informačnej
tabuľky s autorizovaným rozborom minerálnej vody
vytekajúcej na mieste. Okrem týchto aktivít sme
participovali aj pri osádzaní servisného cyklostojanu
v Drevenici a novej cykloturistickej mapy
na Pionierskom moste. Oba tieto projekty boli uhradené
vďaka SCK. V rámci osláv 630. výročia prvej písomnej
zmienky o obci Pernek sme organizačne zabezpečili
výrobu a osadenie obrazovej galérie s názvom „Pernek
v premenách času“.
Ako OZ sme za zúčastnili aj rôznych kultúrno-spolo-
čenských aktivít, ako bol napríklad Gulášmajster
v Jablonovom, kde sme obsadili celkovo 2. miesto,
alebo Gulášmajster v Perneku. Taktiež sme boli pozvaní
aj na dni Bridlice do Marianky, ktoré organizovala obec
Marianka a OZ Spolok Permon Marianka, kde sme
reprezentovali našu krásnu obec.
Aj na rok 2025 máme veľa plánov a nápadov. Medzi inými
to bude napríklad vyznačenie novej turistickej trasy
na „Tri Kríže“ a iné. Držte nám palce, pretože všetko čo
robíme, robíme najmä pre vás všetkých.
Všetkodobré vnovom roku2025vámželáOZ Pernecké ONÉ!

PhDr. JUDr. Lukáš CHADALÍK
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Na ustanovujúcej schôdzi prebehla voľba členov výboru
a dozornej rady, ktorá zaisťuje riadny chod organizácie.
Predsedníčkou sa stala Viera Jadrníčková, jej zástupkyňou
Oľga Čerňanská, funkciu tajomníčky prevzala Mária Bokesová
a členmi výboru sú Zuzana Zajičková a Anton Gecler. Revíznu
komisiu vedie Eva Englišová, jej ďalšími členkami sú Monika
Jadrníčková aSimona Horváthová.
Perneckí seniori sa od začiatku veľmi aktívne zapájajú
do mnohých podujatí, ktoré sú organizované nielen v našej
obci,alehlavne v okolitýchdedinách.Spätné ohlasy na akciesú
vždyveľmi pozitívne.
Niekto pri hazarde končí a my začíname. Prvá akcia, na ktorej
sa zúčastnili naši zástupcovia, bol turnaj v kartách. Viacero
členov sa zúčastnilo na športových hrách v Malackách, kde sa
predviedli vo vynikajúcej forme. Zaujímavou disciplínou bol
napríkladhod„válečkom“.

Jednota dôchodcov v Perneku – rok plný aktivít a spoločenských stretnutí

Bez nadsádzky môžem napísať, že naši seniori sa roztan-
covali. Ruka hore bola na zábave vo Vysokej pri Morave,
na zábavevKuchyni,ajvRohožníku.

Gazdinky potvrdili svoje umenie aj vo varení. V septembri
zostavili súťažné družstvo v rámci Gulášmajstra
spodHeštúna.

A oni nielen zostavili družstvo, ale rovno vyhrali cenu
organizátora. Sľubujú, že s výhrou vo forme výborných
moravskýchvín,sasnami podeliana výročnejschôdziJDS.

V priebehu roka vzrástla naša základňa na 34 členov.
Perneckí seniori plánujú pokračovať vo svojich aktivitách.
Už dnes majú naplánované pozvanie pre okolité obce
na komentovanú prechádzku k Perneckým baniam
ana seniordisco.

Jednota dôchodcov v Perneku je skvelým príkladom toho,
ako aktívne starnutie a spoločné aktivity môžu obohacovať
životvobciaposilňovaťvzťahymedzi generáciami.

Zuzana Zajičková - členka výboru

Jednota dôchodcov na Slovensku Základná organizácia Pernek má za sebou svoj prvý rok existencie. 
Založenie prebehlo 24. marca 2024, v tom čase sme mali už 25 členov. Odvtedy sa organizácia stala 
neodmysliteľnou súčasťou komunitného života našich seniorov v obci.
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Ženy z JDS Pernek sa aktívne zúčastnili osláv 630. výročia
prvej písomnej zmienky o Perneku. Naše gazdinky napiekli
výborné domáce koláče, na ktorých si pochutnalo množstvo
návštevníkov. Z ich stánku sa nešírila len krásna vôňa koláčov,
aleajdobrá nálada aneustály smiech.

20. júla sme zorganizovali
pre okolité obce výstup
na Tri kríže a následnú
opekačku v Sádku. Akcie
sa zúčastnilo 55 ľudí.
Spoločné posedenie a pria-
teľská atmosféra boli
zárukouvydareného dňa.

V roku 2024 si členovia a kandidáti Poľovného združenia Podhorák časť Pernek usilovne plnili povinnosti
vyplývajúce z výkonu práva poľovníctva, ako aj úlohy zadané Lesným úradom v Malackách.

Poľovné združenie Podhorák – časť Pernek

V tomto roku bol z dôvodu obrovských škôd spôsobených
zverou na poľnohospodárskych plodinách navýšený plán
lovu až o 100 % oproti minulému roku. Aby mohli túto
úlohu efektívne plniť, vykonali poľovníci niekoľko brigád,
na ktorýchboli vyrobené nové či upravené staré posedy.
Z toho istého dôvodu od marca do júna pomáhal spoločnosti
aj Agropartner z Plaveckého Podhradia, ktorý spravuje polia
v Perneckom chotári, chrániť poľnohospodárske plodiny,
hlavne hrach,pred nájazdmipočetnýchstádvysokejzveri.
Z ďalších akcií, na ktorých sa naši poľovníci aktívne
podieľali, spomeniem tie, ktoré organizovala obec. Prvou
z nich je Čistý chotár, kde sa každoročne všetci obyvatelia
obce snažia prispieť k tomu, aby okolie našej obce vyzeralo
o niečo krajšie.
Druhou akciou boli obecné slávnosti na počesť 630. výročia
prvej písomnej zmienky o našej obci. Poľovníci navarili
výborný guláš z diviny a upieklirebierka z diviaka.

Podobné dobroty si môže uvariť či upiecť každý. Stačí sa
len dohodnúť s poľovníkmi, ktorí vždy ochotne dodajú
čerstvúdivinu.

Rok 2024 ukončili poľovníci spoločným posedením
na Štefana. Tu sa podelili o zážitky z uplynulého roka
a zároveň si pripomenuli, čo všetko ich čaká v roku
budúcom.

Plán akcií PZ na rok 2025:

Výročná členská schôdza PZ Podhorák– musí byť do konca 
februára 2025 (spravidla to je posledný piatok).

Chovateľská prehliadka v Sološnici – 22. - 23. 3. 2025

Členská schôdza PZ Podhorák– máj 2025

Guláš v Sádku – júl (august) 2025

Poľovnícky deň Malacky – 23.8. 2025

Ukončenie roka 2025 – 26. 12. 2025
Stanislav Šimuna

osvetový referent PZ



Majstri tohto remesla v minulosti predstavovali
vážených členov spoločnosti, bez ktorých by sa
ľudia nezaobišli. Dnes na kováča na dedine
natrafíte len zriedkavo. V minulosti bolo úplne
bežné počuť rinčanie kovu, ktoré vychádzalo z ich
dielní. Pernek je v tomto priam raritný, v jednej
dielni stretnete rovno dvoch kováčov, otca a syna
Geclerovcov. S otcom Eduardom, ktorému u nás
nikto nepovie inak ako Edo, sa porozprávala
Zuzana Zajičková nielen o jeho živote.

Rozhovory vždy začínam rovnakou otázkou, tak
nemôžem urobiť výnimku ani v tomto prípade .
Keď sa povie Pernek, čo Vám napadne ako prvé?

Rodisko, miesto, kde som prežil celý svoj život,
a krásna príroda. Do prírody chodím od svojej
mladosti, mám ju veľmi rád. Ak si potrebujem upratať
myšlienky či vyčistiť hlavu, tak idem práve tam.
V mojom prípade je to hlavne Drínová hora a Pleš.

Ak sa chceš spýtať prečo práve táto lokalita, tak ti
rovno odpoviem. Za mojich mladých čias sme to mali
podelené. Horňáci chodili najviac do Heštúna a do Roz-
glábu. Takzvaní Dzedzinári chodili na Vyšnú skalku
a Hrabník. My Bariňáci zase na Drínovú horu a už
spomínanú Pleš.

V e ľ m i z a u j í m a v á b o l a V a š a c e s t a
z a v z d e l a n í m . Z a s p o m í n a j t e t r o c h u .

Ja a škola sme zo začiatku neboli veľkí kamaráti.
Škola a jej pravidlá ma hodne zväzovali v mojej
predstave o živote a voľnosti. Hodne som blicoval.
Ale veci sa môžu v živote zaujímavým spôsobom
zmeniť.

Po absolvovaní základnej školy som išiel študovať
do Bratislavy na strednú priemyselnú školu. Vždy
ma zaujímali stroje a ich oprava. Ale moje množ-
stvo neospravedlnených hodín rozhodlo, že po druhom
ročníku som bol vylúčený zo štúdia. Vtedajší pán
riaditeľ mi veľkoryso vybavil možnosť začať
odznova na učňovke na Myjave. Začal som
od prvého ročníka ako učeň na Priemyselnej škole
strojníckej v Myjave. Na počudovanie ma to tam
začalo baviť. Veľmi sa mi páčil daný kraj a ľudia.
Dodnes tam mám kamarátov a rád sa tam
vraciam. Dokonca som uvažoval, že tam zostanem
natrvalo žiť. Bol som mladý, zhovorčivý, mal som
veľa kamarátov a keď som si potreboval privy-
robiť nejaké tie peniažky, tak som vyrábal lam-
pičky z preglejky a predával ich. Potom som
mohol pozvať kamarátov na obed, samozrejme,
nielen kamarátov... Keď hovorím o týchto časoch,
tak sa vždy usmejem a spomeniem si, ako môj
otec rád chodieval na rodičovské združenia, lebo
tam ma len chválili.

Po absolvovaní trojročného štúdia v Myjave mi
umožnili dokončiť si prerušené dva ročníky
stredoškolského súdia, takže som následne chodil
ešte do tretieho a štvrtého ročníka a urobil som si
maturitu.

Začal som chodiť aj na Slovenskú poľnohospodár-
sku univerzitu v Nitre. Po dvoch ročníkoch som
však musel štúdium ukončiť. Nestíhal som to
časovo, v tom období som už riadne pracoval, mal
som rodinu, ktorej som vlastnoručne staval dom,
čiže som, okrem iného, ručne vyrábal napríklad
kvádre.

V priebehu môjho pôsobenia na našom Jednot-
nom roľníckom družstve som si urobil pedago-
gické minimum. Bolo to nutné, ako mechanizátor
som mával pridelených učňov.

Už ako 57-ročný som ešte navštevoval v Uhers-
kom Brode školu, kde som mohol študovať odbor
- puškár. Bol som tam najstarší študent.

Srdcom Pernečan
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Eduard Gecler



Kam sa uberal Váš život po skončení štúdia?

V období mojej mladosti sa ľudia ženili omnoho
skôr ako dnes. Ja som to stihol počas dokon-
čovania priemyselnej školy v Bratislave, ešte som
nemal maturitu. Vrátil som sa do môjho rodného
domu, ale tým, že som mal ešte troch súrodencov,
tak nás tam bolo veľa. A nebol tam priestor
pre ďalšiu rodinu. Urobil som si zo starej komory
a sýpky izbu a kuchyňu na dome mojej starej
mamy. Začiatky boli veľmi skromné. V tom čase to
ale bolo normálne, to len dnes mám pocit, že mladí
ľudia chcú všetko a hneď.

Ako to vyzeralo po tej pracovnej stránke?
My Vás už dnes poznámke ako kováča, bolo to
tak vždy?

K tomu som musel dozrieť. Keď to veľmi
zjednoduším, tak ma ku kováčskemu remeslu
nepriamo priviedol môj syn Mário. Začínal som
v Turčianskych strojárňach v Malackách, kde som
si odrábal aj základnú vojenskú službu. V roku
1977 som nastúpil ako zvárač do pridruženej
výroby na družstvo v Lozorne. Neskôr som robil
vedúceho autodielne na družstve v Jablonovom.
Napriek faktu, že v Lozorne som mal lukratívnejšie
finančné ohodnotenie, prešiel som do Jablonového.
Dôvodom bolo to, že v Lozorne mi predseda
nechcel podpísať prihlášku na vysokú školu.
Ja som tú vysokú školu chcel urobiť. Počas socia-
lizmu si musela mať buď vysokú školu, alebo byť
v strane, a potom si dostala lepšiu prácu. Tak som
si vybral. Neskôr som prešiel pracovať ako mecha-
nizátor do Perneka. Mal som na starosti fungova-
nie strojového parku. Ak však bolo treba, nemal
som problém sadnúť do traktora a ísť pomôcť, kde
bolo treba. Po rozpade Perneckého družstva som
sa po mnohých rokoch zase vrátil do strojární
v Malackách. A po približne dvoch rokoch sa začala
písať nová kapitola môjho života.

Keď sme sa rozprávali o nasledujúcej téme,
povedali ste mi , že išlo o Vašich 25
stratených rokov. O čo išlo?

Pôvodne som nechcel o tejto veci vôbec hovoriť,
ale bola to dlhá a krutá súčasť môjho života.
A možno niekoho, kto číta tento rozhovor a má
rovnaký problém, posmelím, aby sa nevzdával,
a ukážem mu na vlastnom príklade, že bojovať sa
oplatí. Mal som osobné a rodinné problémy, ktoré
som nemal odvahu riešiť, radšej som každý deň
zašiel do krčmy. Stal sa zo mňa alkoholik. Pokúšal
som sa sám prestať piť, ale nedarilo sa mi. Dostal
som sa až na hranicu svojich síl, keď som pochopil,
že buď sa idem liečiť, alebo zomriem.

Počas môjho protialkoholického liečenia som veľa
cvičil a snažil som sa dostať aj fyzicky do kondície.
Odvtedy prešlo už viac ako dvadsať rokov, žijem
život abstinenta, ktorý veľmi ľutuje tie zbytočne
stratené roky.

Kedy teda do Vášho života prišlo kováčske
remeslo?

Ako som hovoril, prvotná pohnútka v podstate
prišla od syna Mária, keď sa začal venovať
historickému šermu. Vtedy doniesol domov kopu
literatúry o historických zbraniach a prebudil
záujem i vo mne. Založil som si živnosť. S Máriom
sme začínali skutočne od nuly, on svoju prvú zbraň
urobil dokonca ešte v období, keď sme nemali ani
nákovu. Na začiatku bolo obdobie, keď sme robili
pod holým nebom. Našu pracovnú dobu určovalo
počasie. Zariadenie sme nakupovali postupne,
vždy keď sme si našetrili nejaké peniaze, pribudlo
niečo do našej dielničky. Postupne sme si z garáže
urobili dielňu. Dnes máme už postavenú
samostatnú halu.

Kováčstvo je dnes už pomerne zabudnuté
remeslo. Môžete povedať niečo o jeho histórii?

Základy kováčstva, ako špeciálnej činnosti
opracovávania železa, sa sformovali v halštatskej
a laténskej dobe (700 – 200 pred Kristom), hoci
jeho korene siahajú až do obdobia neskorého
neolitu a eneolitu. Prudký rozvoj potom nastáva
v kultúre keltskej a rímskej. V období 8. a 9.
storočia bol rozvoj kováčskej produkcie
u slovanských predkov na našom území na vyso-
kom stupni a vrchol malovýrobnej ručnej techniky
dosahuje kováčstvo v období 10. až 13. storočia.
Kováči zvládali všetky ručné technicko-výrobné
operácie a kováčstvo si udržalo význam až
do nástupu vyspelejšej priemyselnej techniky,
ktorá využívala už strojové kováčstvo.
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Párkrát som bol vystavovať aj na Spišskom hrade
a v Ružomberku, ale to je už pomerne vzdialená
lokalita. Veľmi ma bavia živé ukážky prác s vyhňou
a priamy kontakt s ľuďmi. Môj najobľúbenejší trh
je v Banskej Bystrici, je tam neopísateľná
atmosféra. Chodím tam vyše dvadsať rokov
a každý rok sa veľmi na túto akciu teším. Tiež rád
chodím na Myjavu, tam je jarmok spojený
s folklórnymi slávnosťami. Rodák z Perneka Štefan
Jeriga, ktorý žije na Myjave a je vynikajúci heligón-
kar, mi často príde k stánku zahrať. To je veľmi
milé a vždy ma to poteší. Na starom hrade v Bans-
kej Štiavnici mi zakaždým riaditeľ pripomenie,
že som tam už ako starý inventár. Trhy bývajú
väčšinou niekoľkodňové. Vzhľadom na množstvo
výrobkov, ktoré na trhy vozím, často v noci
prespávam v aute.

Kto je Váš typický zákazník?

Sú to napríklad poľovníci, ktorým ide hlavne
o nože. Naše meče zase často putujú do skupín
historického šermu alebo si ich kúpi znalec
histórie ako ozdobu na stenu. Robili sme aj
objednávky pre diplomatické účely. Naše služby si
objednávajú aj architekti pri rekonštrukcii rôznych
historických budov, máme za sebou už rôzne
doplnky do palácov, meštianskych domov
v Bratislave, Trnave a mnohých iných mestách.
Za tie roky sa nájde aj viacero kuriozít v našej
práci. Napríklad jeden pán farár robil vlastnoručne
rekonštrukciu zvonice, bol veľmi zručný, ale nemal
kováčsku výbavu, tak si to všetko robil v našej
dielni. Nezriedka k nám zavíta aj zahraničný klient,
spomeniem jednu zákazku do Japonska. Dvaja
majstri bojových umení hľadali kováča na výrobu
typickej japonskej zbrane sai. (Bojová vidlica sai je
tradičná zbraň, ktorá je rozšírená vďaka bojovému
štýlu okinawa kobudó. Je špecifická svojím tvarom,
ktorý pripomína trojzubec.) Cez Slovenskú
asociáciu bojových umení sa dozvedeli o nás, prišli
do Perneka a uvedenú zákazku sme pre nich urobili.
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„Až budem starý, tak tromfnem Mateja Benku.“
Ako chcete tento ambiciózny plán splniť?

Ako chlapec som bol na prázdninách u krstného
otca v Martine, on kreslil olejomaľby. Pozeral som
na neho, ako to robí. Keď som išiel potom domov
vlakom, zo záchoda som si zobral toaletný papier,
začal som ceruzou kresliť, čo som videl z okna.
V Myjave na internáte sme mali vychovávateľa,
ktorý sa venoval olejomaľbe a čo to ma naučil.
Mám plán, že od osemdesiatich rokov do mojej
deväťdesiatky budem len kresliť a dobehnem
Martina Benku. Takže moje búchanie budú susedia
počúvať už len šesť rokov, potom kreslím.😊



Počet obyvateľov: 905 (Ž 465, M 440) Opustili nás: 

Počet prihlásených: 16

Počet odhlásených: 22

Počet narodených detí: 6

Uzavretie manželstva: 1

Počet skolaudovaných domov: 4

Spoločenská kronika k 31.12.2024

* Od mája 2018 je v platnosti zákon o ochrane osobných údajov, ktorý pomerne striktne obmedzuje
nakladanie s osobnými údajmi. Z tohto dôvodu nemôžeme spoločenskú kroniku zverejniť tak
detailne ako ste boli zvyknutí po iné roky. Ďakujeme za pochopenie.

95 rokov F. Halinár

85 rokov R. Gašparovič
F. Petrík

75 rokov M. Bardúnová
M. Glembová
H. Kyseláková
M. Boháčiková
A. Rechtorovič
F. Suchár
E. Gecler
J. Penteková
E. Svitničová
E. Minarovýchová
M. Poláková

90 rokov A. Liptáková

80 rokov O. Gašparovičová
M. Kyselák
M. Ejemová

70 rokov A. Lipka
L. Čerňanský
F. Čulen
M. Ledníková
F. Juhanus
V. Havlíček
V. Valent

Miroslav Valla
Irena Mackovičová
Otto Hrstka
Mária Macíčková
Bernardína 
Prokopová
Františka Pirušová
Mária Geclerová
Roman Vilím
Ignác Bertovič
Jozef Drdák
Dušan Gašparovič
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Srdečne blahoželáme jubilantom v r. 2025



V najbližšom období pripravujeme:
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